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B VERSLAG VAN EEN SCHRIFTELIJK OVERLEG 
Vastgesteld 18 februari 2011  

De vaste commissie voor Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit2 heeft 
kennisgenomen van de brief van de staatssecretaris van Economische 
Zaken, Landbouw en Innovatie d.d. 16 december 2010 in reactie op haar 
brief van 12 oktober 2010 (kenmerk 147260u). 
Dit heeft de commissie aanleiding gegeven om de staatssecretaris op 
18 januari 2011 een brief te sturen. 

De staatssecretaris heeft op 17 februari 2011 gereageerd. 

De commissie brengt bijgaand verslag uit van het gevoerde schriftelijk 
overleg. 

De griffier van de vaste commissie voor Landbouw, Natuur en Voedsel-
kwaliteit,
Warmolt de Boer 
 

 

1 Zie E100041B op www.europapoort.nl 
2 Samenstelling:
Schuurman (CU), voorzitter, Holdijk (SGP), 
Swenker (VVD), Doek (CDA), Terpstra (CDA), 
Eigeman (PvdA), Putters (PvdA), Sylvester 
(PvdA), Slagter-Roukema (SP), Westerveld 
(PvdA), Engels (D66), Willems (CDA), 
vice-voorzitter, Hermans (VVD), Huijbregts-
Schiedon (VVD), Schaap (VVD), Peters (SP), 
Slager (SP), Smaling (SP), De Boer (CU), 
Böhler (GL), Laurier (GL), Koffeman (PvdD), 
Yildirim (Fractie-Yildirim), Benedictus (CDA) en 
Tiesinga (CDA).
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BRIEF AAN DE STAATSSECRETARIS VAN ECONOMISCHE ZAKEN, 
LANDBOUW EN INNOVATIE 

Den Haag, 18 januari 2011 

De vaste commissie voor Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit heeft 
onder dankzegging kennisgenomen van uw brief d.d. 16 december 2010 in 
reactie op haar brief van 12 oktober 2010 (kenmerk 147260u). 

Naar aanleiding van uw antwoord op de vraag dat ggo’s tot in detail van 
de modificatie moeten zijn geïdentificeerd en gedeclareerd wenst de 
commissie graag een aanvullende vraag te stellen. U wijst er terecht op 
dat in het begin van de toelatingsprocedure een detectiemethode en 
bijbehorend referentiemateriaal moeten zijn aangeleverd. De strekking 
van de vraag van de vaste commissie was er echter op gericht hoe wordt 
omgegaan met nog niet toegelaten ggo’s en met de opsporing en 
handhaving daarvan. Anders gezegd, met ggo’s zonder duidelijke 
declaratie. Graag ontvangt de commissie daarop een nadere toelichting 
van de regering. 

Eerder in uw brief stelt u dat een ggo-aanduiding op het etiket niet 
verplicht is als een diervoeder of levensmiddel minder dan 0,9% ggo’s 
bevat. Van welke eenheid is 0,9% het percentage? 

De vaste commissie voor Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit ziet uw 
antwoord met belangstelling tegemoet. 

De voorzitter van de vaste commissie voor Landbouw, Natuur en 
Voedselkwaliteit,
E. Schuurman 
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BRIEF VAN DE STAATSSECRETARIS VAN ECONOMISCHE ZAKEN, 
LANDBOUW EN INNOVATIE 

Aan de Voorzitter van de Eerste Kamer der Staten-Generaal 

Den Haag, 17 februari 2011 

In reactie op de brief van 18 januari 2011 van de vaste commissie voor 
Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit van uw Kamer, bericht ik u als 
volgt. 

De vaste commissie vraagt hoe wordt omgegaan met niet-toegelaten 
genetisch gemodificeerde organismen (ggo’s) en de opsporing en 
handhaving daarvan. Voor deze vraag wil ik verwijzen naar de brief die de 
toenmalige minister van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit op 
25 september 2007 over dit onderwerp aan de Tweede Kamer heeft 
gestuurd (Kamerstukken II 2007/08, 27 428, nr. 92). De daarin beschreven 
inzet ten aanzien van het toezicht op niet-toegelaten ggo’s, zal ik voort-
zetten. In dit kader heb ik op 11 januari 2011 een brief aan de Tweede 
Kamer gestuurd (Kamerstukken II 2010/11, 32 472, nr. 6), met mijn reactie 
op het voorstel van de Europese Commissie voor een controleveror-
dening voor harmonisatie van bemonsterings- en analysemethodes in het 
toezicht op niet in de EU toegelaten ggo’s in diervoeders. 

Daarnaast vraagt de vaste commissie ten aanzien van de ggo-aanduiding 
op het etiket van welke eenheid 0,9% het percentage is. De drempel-
waarde van 0,9%, waarboven een ggo-aanduiding op het etiket is vereist, 
geldt per afzonderlijk ingrediënt. Dat betekent dat bijvoorbeeld op het 
etiket van een samengesteld levensmiddel dat 5% soja bevat en waarvan 
10% afkomstig is van ggo-soja, een ggo-aanduiding moet staan. Hoewel 
het samengestelde levensmiddel in dit geval niet meer dan 0,5% ggo’s 
bevat, is meer dan 0,9% van de totale hoeveelheid soja immers materiaal 
dat uit ggo’s bestaat. 

De staatssecretaris van Economische Zaken, Landbouw en Innovatie,
H. Bleker
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